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Referatsaker formannskap 23.08.2011

Rådmannens innstilling

Sakene er referert.

Saksopplysninger
1. Alkontroll AS – befaringsrapport skjenkebevilling.
2. Skatteoppkreveren i Storfjord – periodisk oppgjør for mai, juni og juli 2011.
3. Kommunal- og regionaldepartement – Kommuneproposisjonen 2012 og revidert 

nasjonalbudsjett 2011. 
4. KomRev Nord – revisjonsbrev – manglende regulering av investeringsbudsjettet for 

2010. 
5. Kommunekraft AS – protokoll fra generalforsamling i kommunekraft AS.
6. Ordførerstafett – kampanje for de sultrammede på Afrikas Horn.
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Storfjord Kommunestyre

Regnskap 2010

Vedlegg:
Årsregnskap 2010 med noter og obligatoriske oversikter.

Rådmannens innstilling
Regnskapet 2010 godkjennes med følgende forutsetninger
 Premieavviket amortiseres over 15 år gjeldende fra 2010
 Etableringslån nedbetales med kr 2 694 149,64 dekning 2.55.99.502, 2.55.99.507 og 

2.55.99.508
 Investeringslån nedbetales med kr 1 985 104,12, dekning 2.55.99.509
 Underskudd investeringsregnskapet dekkes inn gjennom mva-komp investering som er 

overført til investeringsregnskapet.

Saksopplysninger
Regnskapet for 2010 består av driftsregnskapet, investeringsregnskapet, balanse, noter og de 
obligatoriske oversiktene.

Driftsregnskapet



Kapittel Bud 2010 Reg 2010 Avvik
Politikk 2 597 608 2 967 362 -369 754
Sentraladm 9 358 173 8 137 943 1 220 230
Oppvekst/kultur 33 729 701 32 104 698 1 625 003
Helse 5 329 437 5 401 817 -72 380
Omsorgsetaten 47 133 209 47 699 650 -566 441
Næringsavd 2 137 071 1 909 236 227 835
Konsesjonskraft -7 350 000 -6 625 769 -724 231
Driftsetaten 15 227 618 18 610 809 -3 383 191
Innt, renter, avdrag m.m -108 162 817 -103 263 982 -4 898 835

Totalt gir regnskapet for 2010 et underskudd på kr 6 941 765

1.0 Politikk
Kapittelet har et underskudd på 369 754.  Underskuddet skyldes følgende.

Større møteaktivitet enn budsjetter medfører økte serveringskostnader, økt møtegodtgjørelse og 
økt tapt arbeidsfortjeneste.
Kostnader i forbindelse med arbeidsmiljøundersøkelsene i etterkant av arbeidstilsynets rapport 
fra 2009 ble større enn budsjettert.  I tillegg noen annonsekostnader i forbindelse med 
innhenting av ny rådmann høsten 2010.  Dette ble det orientert om i k-styret høsten 2010.

Pensjonskostnaden for politikere ble noe høyere enn budsjettert, samt at det har vært større 
aktivitet knyttet til reiser og kursvirksomhet.

På ansvaret for interkommunalt samarbeid er det ikke budsjettert tilstrekkelig for arbeidet med 
omdømmeprosjektet som ble startet opp i 2009 og videreført i 2010.

1.1 Sentraladministrasjon
Stort underforbruk på grunn av inntektsføring av premiefond for 2008.  Inntekter som skal 
dekke kostnader i forbindelse med seniorpolitiske tiltak.  Denne inntekten skulle vært 
inntektsført i 2008 – men inntektsføringen skjedde ikke før i 2010.  På mottsatt side har IT et 
stort overforbruk da faktura for interkommunale oppgaver i 2008 og 2009 først ble mottatt av 
kommunen høsten 2010.

Men totalt sett et stort underforbruk på kapitelet.

1.2 Oppvekst og kultur
Totalt sett et stort underforbruk.  Underforbruket er et resultat av innkjøpsstoppen som ble 
innført i administrativt høst 2010 samt tilførsel av tilskudd fra stat og fylkeskommune.

1.3 Helse
Et lite overforbruk totalt sett, blir totalt sett reddet inn av at det ikke ble iverksatt legekontor på 
Skibotn.

1.3 omsorgsetaten (inkl NAV)
NAV gikk i bortimot balanse.



Store overforbruk på Skibotn omsorgssenter og hjemmetjenesten, samt at kommunen ikke klarte 
å selge sengeplasser slik som budsjettert.  Har også iverksatt særdeles nødvendige tiltak innenfor 
egen ramme uten å få tilført nye bevilgninger, se blant annet sak 67/10 i k-styret.

1.4 Næringsavdelingen
Underforbruk.  Mye av aktiviteten finansieres av eksterne midler og av næringsfondet.  Se for 
øvrig årsmeldingen for hvilke prosjekter det er jobbet med i 2010

1.5 Konsesjonskraft
Det kom en avregning for 2009 som ikke var budsjettert.  Gjelder både at kommunen i sin helhet 
ikke har forbrukt så mye som vi har mulighet til å ta ut, samt at kostnaden ved å frakte 
strømmen til sentralnettet(leveringsstedet) har økt. 

1.6/1.7 Driftsetaten
Stort overforbruk – gjennomgående for hele etaten.  Både på bygg og tjenester. Gjelder både 
vare-/materialinnkjøp, vedlikehold, overtid/ekstrahjelp osv. Se for øvrig kommentarer i 
årsmeldingen 2010.

1.9 Finansiering
Skatteinngang og rammetilskudd har totalt en pluss i forhold til budsjett på 850’. 

Mva komp har en minus på 5,9 mill. Skyldes først og fremst at investeringsbudsjettet ikke er 
fulgt, kommer tilbake til dette under kommentarer til investeringsbudsjettet.

Renter, avdrag og andre statlige overføringer(rentekompensasjoner) har en pluss på ca 200’ i 
forhold til budsjett.

Bruk av likviditetsreserven.  Det var budsjettert med bruk av likviditetsreserve i 2010 på kr 2518 
135.  Dette fikk ikke kommunen anledning til da den del av likviditetsreserven som kan 
inntektsføres ble inntektsført i 2008.  Likviditetsreserven er en reserve som oppstår når det 
endres prinsipp på bokføring.  For eksempel da en gikk fra å bokføre feriepengekostnaden det 
året feriepengene ble utbetalt, til å bokføre kostnaden det året retten ble opptjent.

Premieavvik har ikke vært budsjettert i Storfjord kommune.  Dette har tidligere blitt fordelt på 
de ulike ansvar etter pensjonskostnad. Etter samtale med revisor har denne blitt skilt ut på en 
eget ansvar i regnskapet, da de med budsjettansvar ikke har noen påvirkningskraft på denne 
kostnad eller inntektsposten.  I 2010 er premieavviket en netto inntekt for kommunen på ca 2,4 
mill. Samtidig har regnskapsansvarlig ved regnskapsavslutningen endret prinsippet for 
premieavviket fra 1 års amortisering til 15 års amortisering.  Dette med virkning fra 2010. Det 
vil si at vi får en kostnad de neste 15 år på 476 757 som stammer fra 2010.  Hvilken verdi som 
kommer fra 2011 pensjonen, og vil påvirke dette tallet er pr i dag ikke mulig å fastslå ekstakt.

Investeringsregnskap
Alt som posteres i investeringsregnskapet, har en motpost i investeringsregnskapet..

Det vises til regnskapsskjema 2b som viser hvilke prosjekter som er gjennomført i 2010.  Selv 
om det er investert en betydelig mengde, ca 19 mill er det langt unna budsjettet som var på ca 70 
mill. Som revisor har påpekt i et eget brev burde dette avviket vært regulert gjennom en 
budsjettregulering så fort dette ble kjent. 



Den manglende gjennomføringen av investeringer har også ført til at mva-komp fra 
investeringer ikke har nådd sitt budsjettmål. For eksempel ble ikke flerbrukshallen på Hatteng 
startet opp, mens Skibotn skole fikk forsinket oppstart – i tillegg til en del mindre prosjekter.

Av de prosjektene som ble gjennomført har følgende kostet mer enn det var budsjettert med:
- Kjøp av aksjer KLP, kr 60 748,- ikke budsjettert, aksjer vi må kjøpe som en del av 

avtalen med av sykepleiere har pensjonsforsikringen i KLP
- Tankbil til brannvesenet kr 202 121,93 – budsjettert med overføring fra driftsbudsjettet i 

forbindelse med vakanse i brann og redning.  Men siden driftsregnskapet gikk med 
underskudd er det ikke mulig å overføre midler fra drift til investering.

- Furuslottet barnehage kr 470 748,78 – overskridelse i forhold til opprinnelig budsjett.  
Prosjektet er fullført.

- Helsehuset kr 173 914,32 – overskridelse i forbindelse med ombygging av helsehuset. 
Prosjektet er fullført.

Overskridelsene foreslås inndekkes av fri investeringsmidler (mva-komp investering overført til 
investeringsregnskapet)

Storfjord kommune har i 2010 mottatt ca 2 mill i tilskudd knyttet til vannforsyning.  Dette er 
utbetalt etterskuddsvis, det vil si at kommunen har forskuttert dette med lånemidler.  Det 
foreslås derfor i innstillingen at dette i sin helhet går til nedbetaling av gjeld.

Storfjord kommune lånte i 2010 ut ca 4 mill til innbyggerne i form av startlån.  De siste årene 
har kommunen fått inn en del av de årlige utlånene i form av ekstraordinære nedbetalinger, det 
forslås derfor at dette, ca 2,7 millioner går til nedbetaling av lån i Husbanken (i henhold til 
retningslinjene fra Husbanken)

Balanse
Balansen består av eiendeler, gjeld/forpliktelser og egenkapital. Eiendeler og gjeld deles igjen 
opp i langsiktige og kortsiktige.

Bankinnskudd og kasse kr   58 282 273,36
Kortsiktige fordringer kr   16 307 805,41
Premieavvik kr     7 151 369,99
Sum kortsiktige eiendeler (omløpsmidler) kr   81 741 448,76

Pensjonsmidler kr 145 211 456,00
Aksjer og andeler kr     2 218 277,85
Utlån kr   19 298 833,13
Fast eiendom, maskiner og lignende kr 232 210 181,91
Sum langsiktige eiendeler kr 398 938 748,89

Sum eiendeler kr 480 680 197,65



Sum kortsiktig gjeld kr   24 486 791,21

Pensjonsforpliktelser kr 180 243 378,00
Lån til videreutlån kr   19 281 347,00
Lån til investeringer kr 172 666 648,00
Sum langsiktig gjeld kr 372 191 373,00

Sum bundne og ubundne fond kr   21 041 341,02
Sum annen EK (underskudd og kapitalkonto) kr   62 960 692,42
Sum EK kr   84 002 033,44

Sum Gjeld og EK kr 480 680 197,65

Balansen over viser på en enkel måte hvordan kommunen er finansiert.  Det er selvfølgelig noen 
punkter som kan diskuteres.
Kortsiktige fordringer – noen av disse vil kommunen mest trolig ikke klare å få inn, men det er 
vanskelig å anslå.  Her er det behov for en større gjennomgang.  Størsteparten av 
”kundefordringene” tas hånd om at Kredinor, men det er en grå masse som en vanskelig å 
forutse.

Når det gjelder pensjonsmidler og forpliktelser, så er det vanskelig å vite om de beregninger 
som er gjort med tanke på når ansatte blir pensjonister m.m. stemmer, så det er en beregning.  Pr 
i dag er det et avvik mellom midler og forpliktelser.

Når det gjelder fast eiendom så er den bokført i balanse til anskaffelseskost med fradrag for slit 
og elde (avskrivninger).  Dette representerer selvfølgelig ikke markedsverdi, den er trolig langt 
lavere, men det er vanskelig å måle da markedet for kommunale bygg i Storfjord er relativt 
begrenset.

I tillegg så består balansen av memoriakonti.  Først og fremst er dette ubrukte lånemidler.  Disse 
er bokført til ca 53 millioner, men det korrekte er mest trolig 10 millioner mindre.  Når dette er 
avklart vil dette bli ompostert.  Det er på det rene at dette ikke vil ha noen resultateffekt.

Vurdering

Storfjord kommune står ovenfor utfordringer i forbindelse med at regnskapet for 2010 viser et 
underskudd på ca 7 mill. Kommunen har gjort seg avhengig av inntekter som de siste årene har 
variert mye, og når disse ikke slår inn kommer vi veldig skjevt ut.  Disse inntektene er i første 
rekke mva-komp investering og salg konsesjonskraft.

Mva-komp investering er i ferd med å fases ut, og vil fra 2014 i sin helhet gå til 
investeringsregnskapet som en inntekt der.  Når det gjelder konsesjonskraft, så har denne 
inntekten variert mellom 4 og 13 millioner de siste 5 årene, og med praksis om å inngå 1 års 
fastpriskontrakter sier det seg selv at aktiviteten vil svinge, alternativt så må det spares i år det 
går godt.  De økonomiske handlingsreglene som er under arbeid vil forhåpentligvis føre til at 
fremtiden blir mer forutsigbar i så henseende. I tillegg bindes ca 75 % av alle kommunens 
inntekter opp i lønnsrelaterte kostnader, så det sier seg selv at det er ikke gjort i en håndvending 
å ta ned driften når inntektene uteblir.
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Årsmelding 2010

Vedlegg:
Årsmelding 2010 for Storfjord kommune.

Rådmannens innstilling
Årsmeldingen for 2010 godkjennes

Saksopplysninger

Se vedlagte årsmelding

En mer detaljert årsmelding er oversendt revisor
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Storfjord Kommunestyre

Økonomiplan 2012-2015 og budsjettforberedelser 2012. Fremlegg av "meny" 
for politisk prioritering.

Vedlegg:
Menyen – liste med tiltak for langsiktig reduksjon i driftsbudsjettet.

Rådmannens innstilling
Saken fremmes til politisk prioritering med utgangspunkt i menyen og er derfor uten innstilling.

Saksopplysninger
Regnskapet for 2010 viser et underskudd på 6,9 millioner kroner som berører driftsbudsjettet. 
Med mål om å redusere underskuddet i løpet av inneværende år og i løpet av 2012, og samtidig 
dekke kostnader, må flere tiltak iverksettes. En rekke tiltak og reduksjoner for 2011 ble vedtatt i 
kommunestyret 22.06.11, sak 31/11. For 2011 tilsvarte reduksjonene kr 3,8 mill. Resterende kr 
3,1 mill må dekkes i 2012. Av den grunn ble det presentert en ”meny” med flere mulige 
sparetiltak og langsiktig reduksjon i driftsbudsjettet gjeldende fra 2012. Dette for å oppnå 
balanse mellom utgifter og inntekter og dermed skape forutsigbarhet i økonomien, samt for å 
unngå å havne under administrasjon av fylkesmannen (ROBEK). Styring med utgangspunkt i 
økonomiske handlingsregler skaper forutsigbarhet og langsiktig fokus. Menyen ble lagt frem 
som grunnlag for drøfting i kommunestyret i den hensikt at administrasjonen kunne få politiske 
signaler ift hva som skal prioriteres. Det ble vedtatt at administrasjonen skulle komme tilbake 
med saken til kommunestyret 31.08.11. 
Menyen presenteres med nummererte tiltak i vedlegget til saken. Tiltakene beskrives, det anslås 
estimerte kostnader og det presenteres mulige konsekvenser. 



Vurdering
Saken fremmes til politisk prioritering med utgangspunkt i menyen. Administrasjonen har så 
langt gitt nærmere informasjon om de ulike tiltakene, og som vil bli grundigere utredet dersom 
kommunestyret ønsker det.  Rådmannen legger opp til at vedtatte innsparingstiltak danner 
rammen for arbeidet med neste års budsjett og økonomiplan 2012-2015.
Rådmannen ønsker å invitere kommunestyret til å vedta flere tiltak fra menyen straks, da det
ellers vil få økonomiske konsekvenser i nær framtid.
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Storfjord Kommunestyre

Utredning - steg 2 - av muligheten for reduserte eller gratis barnehageplasser.

Henvisning til lovverk:
Vedtak i sak 69/2011 i Storfjord kommunestyre
Vedtak i sak 28/2011 i Storfjord formannskap av 8.juni 2011

Saka legges fram uten Rådmannens innstilling, men med de utredninger som formannskapet 
bestilte i møte 8.juni 2011

Rådmannens innstilling

Saksopplysninger
Viser til saksutredning i sak 25/11 til Storfjord formannskap. Vedtaket i saka ble som følger:

Rådmannen bes utrede kostnadene v/Kåfjordmodellen og 4-5 åringer.
Legges fram i neste Formannskapsmøte.

Formannskapet ber Rådmannen kostnadsberegne gradvis innføring av gratis barnehageplass:
For 2012: Kåfjordmodellen
For 2013: Kåfjordmodellen + siste år gratis
For 2014: Kåfjordmodellen + siste år gratis
For 2015: Kåfjordmodellen + to siste år gratis
For 2016: Kåfjordmodellen + to siste år gratis
For 2017: Kåfjordmodellen + to siste år gratis
Fra 2018: Gratis barnehageplass.

Kåfjordmodellen er som følger:
 Det første året i barnehagen er gratis



 Deretter kr. 1500 pr. år for de neste 

Vurdering

Formannskapet ber om en kostnadsutredning for ulike alternativ og disse legges fram i 
rekkefølge som er i hht årstall i vedtaket:

I beregningene legges 2010-tall til grunn (siste regnskapstall) og årskullene forutsettes like 
store da det ikke er mulig å se eller spå hvordan hvert barnehageår framover kommer til å se ut 
mht innflytting/fraflytting/plasstørrelser med mer (mao: gjennomsnittsberegning)

For 2012: Kåfjordmodellen

a) Inntektstap foreldrebetaling første år gratis:

Furuslottet: kr. 796 887 /5 år = kr. 159 377
Oteren: kr. 639 313/5 år = kr. 127 862
Økt tilskudd Storfjord naturbarnehage: kr. 391 273 / 5 år = kr. 78 255

Til sammen i inntektstap foreldrebetaling for ett (1) år: kr. 365 494

b) De øvrige årene (4 år) reduseres avgiften med 36 % fra dagens maksimumsbetaling som bl.a 
Storfjord benytter (Storfjord kr. 2330/ Kåfjord kr. 1500)

Til sammen inntektstap for de øvrige 4 årskull (2, 3, 4 og 5 åringer) med 36 % reduksjon i 
foreldrebetaling:

Furuslottet: kr. 229 502
Oteren: kr. 184 121
Økt tilskudd Storfjord naturbarnehage: kr.112 687

Til sammen i inntektstap foreldrebetaling redusert med 36 %: kr. 526 310

Konklusjon for 2012: Inntektstap foreldrebetaling pr. år: kr. 891 804

For 2013: Kåfjordmodellen + siste år gratis

Første år gratis: kr. 365 494
36 % reduksjon i tre år: kr. 394 792
Siste år gratis: kr. 365 494

Konklusjon for 2013: Inntektstap foreldrebetaling pr. år: kr. 1 125 780

For 2014: Kåfjordmodellen + siste år gratis

Samme som 2013



For 2015: Kåfjordmodellen + to siste år gratis

a) Inntektstap foreldrebetaling tre år gratis (det første og de to siste):

Furuslottet: kr.478 131
Oteren: kr. 383 586 
Økt tilskudd Storfjord naturbarnehage: kr. 234 765 

Inntektstap til sammen for tre år gratis: kr. 1 096 482

b) De øvrige årene (2 år) reduseres avgiften med 36 %:

Furuslottet: kr. 114 751
Oteren: kr. 92 060
Økt tilskudd storfjord naturbarnehage: kr. 56 343

Til sammen for to år med 36 % reduksjon i pris: kr. 263 155

Konklusjon for 2015: Inntektstap foreldrebetaling pr. år: kr. 1 359 637 

For 2016: Kåfjordmodellen + to siste år gratis

Som 2015

For 2017: Kåfjordmodellen + to siste år gratis

Som 2015

Fra 2018: Gratis barnehageplass

Inntektstap:
Furuslottet: kr. 796 887
Oteren: kr. 639 313 
Økt tilskudd Storfjord naturbarnehage: 391 273 

Konklusjon for 2018: 
Inntektstap foreldrebetaling pr.år for gratis barnehage i 5 år: kr. 1 827 473
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Storfjord Kommunestyre

Kroppsøving og svømmetilbud skoleåret 2011-2012

Henvisning til lovverk: Opplæringsloven § 2- 3, forskrift til Opplæringsloven  §1-1  og 
Læreplanverket for Kunnskapsløftet med kompetansemål.

Rådmannens innstilling
1. Skolene i kommunen lager en felles fag - og organiseringsplan for hvordan 

svømmetilbudet skal være for elevene på barnetrinnet (1.-7. årstrinn) høst 2011. Kr. 
30 000 legges til grunn for tilbudet, inkludert leie av basseng på Skibotnsenteret og 
skysskostnader.

2. Hatteng skole kan benytte ekskursjonsposten fullt ut for 2011 til skyss 
kroppsøvingstilbud i Skibotn. Dette som et unntak fra innkjøpsstoppen.

3. I forbindelse med budsjettforarbeidet for 2012, legges det fram tall for skysskostnader 
som inkluderer muligheten for Hatteng skole til å benytte gymsal på Elvevoll eller 
hall/samfunnshus i Skibotn til kroppsøving i januar, februar og mars.

Saksopplysninger
Det er etter vedtak i kommunestyret i sak 31/11, oppstått en situasjon der tolkning av ordlyden i 
vedtaket kan føre til utilsiktet og ulik praksis mht svømmeopplæring for elevene i kommunen. 

Vedtakets ordlyd:
“ Kutt i bruk av svømmebasseng Hatteng skole. Reduksjon i kostnader knyttet til oppvarming, 
strøm og renhold “.

Fakta om svømmeopplæring i grunnskolen:
Svømmeopplæring er ett av flere emner i faget kroppsøving. Det er ikke oppgitt et eksakt 
timetall for hvert av fagemnene og praksis mht organisering og timebruk er forskjellig fra 
kommune til kommune og fra skole til skole, også innad mellom skolene i kommunen. 



Læreplanverket gir de mest bindende føringer i denne sammenhengen og det gjennom 
kompetansemål i faget kroppsøving. Det er fire (4) av i alt 47 kompetansemål i  faget 
kroppsøving som beskriver kompetansemål  i  svømming.

Etter 4.årstrinn:
- være trygg i vann og være svømmedyktig

Etter 7.årstrinn:
- utføre grunnleggende teknikker i svømming på magen, på ryggen og under vann

Etter 10. årstrinn:
- svømme på magen og på ryggen og dukke
- forklare og utføre livberging i vann og livbergende førstehjelp

Vurdering:
Under utbyggingsperioden for flerbrukshallen på Hatteng, må det lages en midlertidig fagplan 
for kroppsøving ved Hatteng skole, som følge av at den gamle gymsalen ikke kan benyttes. I 
møte i byggekomiteen i juli 2011, ble det klart at det i perioder høst 2011, ikke vil være mulig å 
benytte garderobene i bygget pga ombygging og at det evt må avtales fra uke til uke om disse 
kan benyttes. Dette er skolen inneforstått med og arbeidet med alternativ årsplan i faget 
kroppsøving vil starte opp ved nytt skoleår. Det er spesielt utfordrende å planlegge inn gode 
aktiviteter i de mørkeste og kaldeste månedene av året og det må derfor legges inn penger til 
skyss for klasser for høst 2011 og noen måneder i 2012. Dette for å sikre kompetansemålene, 
selv om kroppsøving ikke er et eksamensfag i så måte.

Det er ikke en lovstridig praksis å ikke gi tilbud om svømming til elevene i Storfjord kommune 
fra sept. - des. 2011, som del av kommunens kortsiktige økonomiske innsparingspakke. Rektor 
og faglærerne vil få en utfordring mht organisering av kroppsøvingsfaget. Det vil likevel være 
mulig å gi elevene ved Hatteng skole tilbud om svømming til utvalgte årskull ved 
Skibotnsenteret da kommunestyret valgte å opprettholde en sum på kr. 30 000 til 
svømmeopplæring på inneværende års budsjett. 

En omforent løsning kan være å gi ett eller flere årskull på barnetrinnet ved begge skolene et 
begrenset svømmetilbud høst 2011 og at elevene fra Hatteng også kan benytte Skibotnhallen og 
samfunnshussalen til kroppsøving . Kommunen kan benytte hall og samfunnshus ubegrenset på 
dagtid uten økte kostnader da det er en løpende leieavtale med fast pris på bruk av hallen og 
Samfunnshuset eies av kommunen. Stipulert skysspris pr.gang, stor buss: kr. 2 500, -

Innsparingspotensiale kr. 220 000 som var nevnt i sak 31/11 har i ettertid blitt imøtegått av 
verneombudet ved skolen som mener at summen for innsparing er satt for høyt. Det vises videre 
til en utredning som kommunen gjorde i 2004. Det har ikke vært mulig å finne tilbake til 
beregningene i tilgjengelig arkiv på huset.

Tallet kan dessverre uansett ikke bli mulig å identifisere i ettertid heller, da bassenget ikke har 
egen strømmåler. Det er likevel en kjensgjerning at det koster å varme opp en bassengavdeling 
og renhold må utføres, så innsparing vil det være. Av kommunens totale strømutgifter på ett år, 
er en fjerdedel knyttet til utgifter Hatteng skole (skolebygg og gymsal/basseng). Kilde: budsjett 
og regnskap 2010.
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Storfjord Kommunestyre

Sluttrapport søknadsprosess prosjekt "Vanntårnet på Brenna"

Henvisning til lovverk:
Ingen

Ref.:
Kommunestyresak 27/08 Vanntårnet på Brenna 
Kommunestyresak 77/10 Prosjektutkast: Vanntårnet på Brenna

Rådmannens innstilling
Prosjekt Vanntårnet på Brenna lar seg ikke gjennomføre grunnet manglende lokal og ekstern 
finansiering. I henhold til punkt 8 i kommunestyresak 27/08 vedtas tårnet revet. 

Saksopplysninger
Bakgrunn

Kommunestyret vedtok i sak 27/08 Vanntårnet på Brenna følgende:

 Storfjord kommunestyre omgjør sitt vedtak fra 1982.
 Vanntårnet på Brenna vedtas vernet for ettertiden.
 Drift- og utvikling omregulerer gjeldende to boligtomter til verneformål og parkering.
 Kulturkontoret bes om å utrede kostnader og finansiering ved opprettelse av et 

friluftsmuseum av typen ”Russeveien” med hele Storfjords krigshistorie beskrevet.
 Det søkes eksterne midler til sikring og utvikling av friluftsmuseumet.
 Kostnadsoverslaget tas med i budsjettbehandlingen for 2009.
 Krigshistorien blir mer og mer verdifull med årene, og kan gi inntekter til turistnæringen 

i framtiden, og sette Storfjord på kartet over krigshistorie. Og gi et verdifullt bidrag til 
historieundervisning i skolen.



 Hvis det ikke foreligger en plan for opprettelse av museum og finansiering innen 
utgangen av 2010, rives tårnet.

Kommunestyret vedtok i sak 77/10 Prosjektutkast: Vanntårnet på Brenna følgende:
1. Kommunestyret ber rådmannen fullføre arbeidet med planlegging og finansiering av et 

friluftsmuseum i tilknytning til vanntårnet på Brenna.
2. Et forslag til plan for opprettelse av friluftsmuseum, legges fram for Kommunestyret i 

juni 2011. 

Anlegget er listet som nr. 15 på Storfjord kommunes liste over Betydningsfulle kulturminner i 
Storfjord, vedtatt i Hovedutvalg for kultur sak 22/92.

Finansieringsarbeidet
Prosjektet har en totalkostnad på kr 300.000,-. 

Resultatet av søkeprosessen er følgende:
Institusjon Søkesum Tilsagn Merknad
Hæren – ingeniørbataljonen 50.000,- 0,- Søknaden gjelder maskinarbeid 

tilsvarende søkesum.

Begrunnelse for avslag: Etter en 
helhetsvurdering knyttet til 
utdanningseffekt av oppdraget, 
relevanse, andre prioriterte oppdrag 
og bataljonens utdanningsprogram 
ser vi ikke mulighet til å støtte dette 
prosjektet med maskiner fra 
Ingeniørbataljonen.

Forsvarsmuseet (50.000,-) - Søknad sendt etter avslag fra 
Ingeniørbataljonen. Ikke besvart.

Norsk kulturminnefond 100.000,- 17.500,- Tilskudd gis kun til 1/3 av kostnader 
for prosjekter. Krever minimum 1/3 
privat medfinansiering/egenandel.

Begrunnelse for reduksjon av 
tilskudd: Tilskudd gis til 
istandsetting av den 4. pilaren på 
vanntårnet. Tilskudd gis ikke til 
tilrettelegging av området med 
etablering av gangsti og parkering 
samt utforming av 
informasjonstavler.

Norsk kulturråd 100.000,- 0,- Tilskudd gis kun til 1/3 av kostnader 
for prosjekter. Det stilles krav om 
lokal finansiering.

Begrunnelse for avslag: Blir ikkje 
prioritert innafor den aktuelle 
budsjettramma.

Troms fylkeskommune, 
Kulturetaten

(17.500,-) (17.500,-) Muntlig tilsagn om sikringsmidler 
tilsvarende tilskuddssum fra Norsk 
kulturminnefond.

Totalt 300.000,- 17.500,-
(35.000,-)



I tillegg er det satt opp egne midler (kr 10.000,- som tilsvarer hele kulturkontorets budsjett for 
museer eksklusive tilskudd Nord-Troms Museum) og eget arbeid (kr 20.000,- fra Storfjord 
kommune og kr 20.000,- fra Narviksenteret). Kommunestyret har ikke avsatt øvrige midler til 
prosjektet.

Innspill fra grunneier
Vanntårnet ligger på gnr/bnr 52/1, f.nr. 19. Grunneier er Åshild og Håkon Silli, men Storfjord 
kommune fester de to aktuelle tomtene som berøres av tårnet.

I et brev datert 9. mai 2011 stiller grunneier spørsmål med hvem som eier vanntårnet på Brenna. 
I en oppfølgende telefonsamtale i forbindelse med saksforberedelsene 13. juli 2011 fremmer 
grunneier følgende syn:
 Ønsker at vanntårnet fjernes.
 Da festeavtalen blei inngått og det blei regulert to tomter i området anså man det som en 

selvfølge at tårnet blei fjerna, på lik linje med murer og andre spor fra andre verdenskrig. 
Dette blei også befestet ved rivingsvedtaket i 1982.

Vurdering
Etter søkeprosessen kan man trekke følgende konklusjoner
 Prosjektet som helhet faller ikke inn under de prioriterte områdene til aktuelle 

finansieringspartnere.
 Det lar seg vanskelig gjøre å skaffe eksterne midler til et prosjekt av denne typen uten 

lokal medfinansiering tilsvarende minimum 1/3.

Midlene som er innvilget vil knapt dekke kostnadene ved istandsetting av den 4. pilaren. Sjøl 
om prosjektet fremdeles anses å være interessant i den konteksten det er satt inn i, er manglende 
egenfinansiering og tilskudd fra eksterne til prosjektet som helhet et problem. I tråd med 
kommunestyrets eget vedtak i sak 27/08 følger det at tårnet vedtas revet.

Innspillene fra grunneier er ikke vurdert nærmere, men tatt med som orientering. 
Ansvars- og avtaleforholdet mellom grunneier og Storfjord kommune som fester kan imidlertid 
være aktuelt uansett hvilke tiltak man ønsker gjennomført, også riving, slik at tiltak er i tråd med 
inngåtte avtaler.
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TV-aksjon 2011

Ordførerens innstilling.

Formannskapet bevilger kr. 5.000,- til årets TV-aksjon.
Tas fra formannskapets disposisjonsfond.

Saksopplysninger
Årets TV-aksjon er tildelt Norsk Folkehjelp og de innsamlede midlene skal gå til det omfattende
arbeidet med å rydde miner og klasebomber i Europa, Afrika og Asia.

Søndag 23. oktober går årets aksjon av stabelen.

TV-aksjonen 2011 ber om at kommunen bidrar med økonomisk støtte.
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